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Advies aan Provinciale Staten

Tbv Statenvergadering d.d 7-3-2022 
Commissie Mobiliteit en 
Bereikbaarheid  
Datum commissievergadering 14-2-2022

Onderwerp: 
Voordracht 17, Eerste begrotingswijziging 2022

De commissie Mobiliteit en Bereikbaarheid adviseert:

De Voordracht Eerste begrotingswijziging 2022 als bespreekstuk door te geleiden naar de 
Statenvergadering van maandag 7 maart 2022.

Uittreksel concept-verslag commissie M&B 14-2-2022:

6. A-agenda Algemeen

6a. Financiën: Voordracht Eerste begrotingswijziging 2022
6a1. Afdoening M212-2021 Pontveren Ilpendam en Spaarndam

De heer Terwal (VVD) vertelt dat de VVD met alle kredietbesluiten kan instemmen. Een voorbehoud wordt 
gemaakt bij het beschikbaar stellen van anderhalf miljoen euro voor duurzaamheidsmaatregelen bij het 
project N241 (A.C. de Graafweg). Dit besluit, -dat bovenop de al eerder afgesproken 7,5 miljoen euro aan 
duurzaamheidsmaatregelen voor provinciale infrastructuur komt, met als mogelijk gevolg dat er wederom 
minder geld beschikbaar is voor de realisatie van studieprojecten die zorgen voor meer verkeersveiligheid en 
een betere doorstroming-, zal de heer Terwal in zijn fractie moeten bespreken.
De VVD is tevreden dat de motie, die bij de begrotingsbehandeling van november 2021 is ingediend en 
Gedeputeerde Staten verzocht geld vrij te maken voor de pontveren bij Ilpendam en Spaarndam, is 
uitgevoerd. Deze motie, die mede gesteund werd door de VVD, kan wat de fractie betreft, als afgedaan 
worden beschouwd.

Statenlid Gringhuis (GL) vindt het jammer dat de VVD duurzaamheid en verkeersveiligheid tegen elkaar zet en 
polariseert. Het zijn zaken die goed hand in hand kunnen gaan.
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Bij interruptie merkt de heer Terwal (VVD) op dat hij deze zaken niet tegenover elkaar zet, maar onder elkaar. 
Vanwege de beperkte financiële middelen kan niet alles worden uitgevoerd en zal moeten worden 
geprioriteerd. Voor de VVD staat verkeersveiligheid op 1, doorstroming op 2 en duurzaamheid op 3.

Statenlid Gringhuis (GL) erkent dat het de komende jaren lastig wordt om voldoende geld vrij te spelen voor 
onderhoud en projecten. De VVD gaf eerder aan bereid te zijn om te kijken naar het verhogen van de 
opcenten. De VVD wordt uitgenodigd om na de verkiezingen met GroenLinks te bekijken hoe de opcenten 
verhoogd kunnen worden.

Bij interruptie merkt de heer Terwal (VVD) op dat de fractievoorzitter van de VVD het bij de Algemene 
Beschouwingen toch anders heeft bedoeld. Hij doelde op de woningcrisis, die enorm is. Er zal naar 
onorthodoxe oplossingen moeten worden gezocht. Dat kan een reden zijn om naar het verhogen van de 
opcenten te kijken, als daarmee de woningcrisis kan worden vlot getrokken.

Statenlid Gringhuis (GL) vraagt of die gelden ook kunnen worden gebruikt voor veilige en duurzame wegen.

Bij interruptie antwoordt de heer Terwal (VVD) dat dit tot de mogelijkheden kan behoren. De VVD kijkt uit 
naar de Kaderbrief, waarin een aantal scenario’s wordt geschetst, met bijbehorende financiële perspectieven. 
Op basis daarvan zullen de Staten besluiten nemen.

Statenlid Gringhuis (GL) meldt dat GL de motie inzake het pontje bij Ilpendam als afgedaan beschouwd. De 
kosten zijn voor de komende vijf jaar gedekt. GL is benieuwd of de gedeputeerde een update kan geven van 
de permanente oplossing.
De fractie van GL zal in Provinciale Staten instemmen met de onderdelen van de begroting die in de 
voordracht zijn genoemd.

Mevrouw Kuiper (CDA) zegt dat het CDA een extra uitgave toejuicht als het gaat over Programma 4. Het is een 
extra uitgave van 300.000 euro voor een data-analyse verkeersveiligheid, zodat het mogelijk wordt om 
risicovolle locaties beter in beeld te krijgen. Ook dat kan bijdragen aan de prioritering van infraprojecten, 
zoals besproken bij de Actualisatie van het IMPI.
Het is goed dat de aangenomen motie is verwerkt. Wat het CDA betreft is de motie hiermee afgedaan.

[De heer Deen (PVV) is aangesloten bij de vergadering.]

De heer Hoogervorst (SP) geeft aan dat de SP blij is dat de gedeputeerde voor de komende vijf jaar een goede 
oplossing heeft gevonden voor de pontveren bij Ilpendam en Spaarnedam. Wat dat betreft is de SP tevreden 
met deze eerste begrotingswijziging.

De heer Hollebeek (PvdD) heeft aangaande deze commissie geen opmerkingen. Toch kan de voordracht geen 
hamerstuk zijn. Zijn collega’s hadden in de commissie EFB namelijk wel opmerkingen. De motie is destijds 
niet mede ondertekend door de PvdD, maar werd wel gesteund. Wat de PvdD betreft is de motie afgedaan, 
maar het is aan de indiener om dat te bevestigen.

Mevrouw Doevendans (PvdA) stelt dat de motie is afgedaan. Bij het IMPI is reeds gesproken over de 
begrotingswijzigingen, die voor deze commissie gelden. De PvdA kan daarmee instemmen.
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De voordracht zou voor de PvdA een hamerstuk kunnen zijn, maar omdat in de commissie EFB anders is 
besloten, wordt het een bespreekstuk.

De heer Meiland (D66) zegt dat de fractie van D66 verwacht met de begrotingswijziging op 
bereikbaarheidsgebied in te kunnen stemmen. De fractie ziet graag nog enkele vragen beantwoord door de 
portefeuillehouder.
D66 is blij dat uitvoering is gegeven aan motie 212, betreffende de pontveren, door het in de motie 
gevraagde bedrag beschikbaar te stellen. Gedeputeerde Staten stellen in hun brief aan Provinciale Staten dat 
de motie daarmee financieel is verwerkt en dat Provinciale Staten worden voorgesteld de motie als afgedaan 
te beschouwen. Voor de komende vijf jaar lijkt er voldoende financiële ruimte te zijn. Welke inspanning gaat 
het college verrichten voor een permanente oplossing? Hoe ziet het verdere traject van realisatie eruit? Hoe 
worden de Staten daarvan op de hoogte gehouden?
Inzake de Reserve ‘Uitvoeren Mobiliteitsbeleid door derden’ las de fractie dat er diverse verschuivingen zijn 
tussen uitvoeringsregelingen, maar vooral ook dat veel subsidieaanvragen vanuit gemeenten vooruit zijn 
geschoven, of in het geheel niet zijn aangevraagd. D66 vindt een goede fietsbereikbaarheid in de provincie 
van grote toegevoegde waarde. Het niet tot aanvraag van subsidies komen en het daarmee niet tot uitvoering 
komen van fietsinfrastructuur zit de fractie dwars. Welke acties worden ondernomen om tot besteding van de 
middelen en daarmee de realisatie van fietsinfrastructuur te komen?

Beantwoording door Gedeputeerde Staten in eerste termijn

Gedeputeerde Olthof vertelt dat voor beide ponten het beschikbaar stellen van subsidie wordt voorbereid om 
voor de verbinding bij Spaarndam een elektrisch pont aan te kunnen schaffen. 
Dat geldt ook voor de pont bij Ilpendam, om die voor de komende drie jaar, met een uitloop naar vijf jaar te 
kunnen financieren. Voor de pont bij Ilpendam vindt tevens een onderzoek plaats naar een vaste verbinding. 
Als dat niet mogelijk is, dan wordt verder gekeken naar een lange termijn oplossing voor de pont.
De gedeputeerde veronderstelt dat de heer Meiland doelt op de middelen Kleine Infra. De Regio West-
Friesland maakte daarvan slechts beperkt gebruik. Hoorn heeft na de sluitingstermijn nog een aantal 
verzoeken gedaan. Het gesprek is gaande om de aanvragen ook bij de volgende ronde weer in te dienen. 
Andere gemeenten maken wel gebruik van de middelen. Het is een onderwerp dat in de PVVB’s (Provinciaal 
Verkeer en Vervoer Beraad) aan de orde wordt gesteld. Toegezegd is om een extra inspanning richting West-
Friesland te plegen om die regio op de regeling te wijzen en er gebruik van te maken. Net als D66 hoopt het 
college dat veel gemeenten er gebruik van maken om de kleine infra, en dan met name de fietsinfrastructuur, 
te verbeteren.

Tweede termijn:

De heer Meiland (D66) bedankt de gedeputeerde voor zijn beantwoording. De fractie van D66 is blij om te 
horen dat gemeenten, na de sluitingsdatum, alsnog een verzoek hebben ingediend en dat er extra 
inspanningen worden verricht om te zorgen dat die gelden tot besteding komen.
De beantwoording van de vragen over de pontjes is voor D66 voldoende. De heer Meiland veronderstelt dat 
de fractie van D66 kan instemmen met de voordracht.

De voorzitter constateert dat in de commissie EFB is besloten om de voordracht als bespreekstuk door te 
geleiden naar Provinciale Staten. De meerderheid van deze commissie gaat akkoord met het afdoen van de 
motie, inclusief de CU.
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